
P r o t o k ó ł   Nr XIX/04
Z Sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 29 kwietnia 2004r.

W sesji udział wzięli:
a/ czternastu radnych Rady Gminy             -  nieobecni: S. Maśliński
b/ Wójt Gminy                                             -   Grzegorz Grabowski
    Sekretarz Gminy                                      -    Iwona Wójcik
    Skarbnik Gminy                                       -   Marek Malinowski
    Radca Prawny                                          -   Beata Sadowiska
    Radny Rady Powiatu                               -   Stanisław Jank
    Radny rady Powiatu                                -   Ryszard Stus
     Dyrektor Gimnazjum                               -   Sławomir Miluski
     Dyrektor Sz. P. w Dębnicy Kasz.            –  Elżbieta Fryckowska
     Kierownik OPS                                         -  Krystyna Szustak
     Dyrektor Zarządu 
     Dróg Powiatowych                                   - Stanisław Kozieł
Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe
a/ otwarcie sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad,
b/ przyjęcie porządku obrad,
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

2. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał.
3. Interpelacje radnych.

      4.   Wolne wnioski, zapytania i informacje.
5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady między sesjami:

a/ Rewizyjnej
b/ Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki,
c/ Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego.

6. Podjęcie uchwał w sprawach:
a/ uchwalenia statutów jednostek pomocniczych gminy Dębnica kaszubska,
b/ uchwalenia statutu Ośrodka Pomocy Społecznej,
c/ zmiany uchwały w sprawie strategii integracji i pomocy społecznej,
d/ przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu za 2003r.
e/ udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy,
f/ zmiany uchwały budżetowej na 2004r.
g/ zmian w budżecie na 2004r.

7. Zamknięcie obrad.

Przebieg sesji:

Ad.1.a/
Przewodnicząca  Rady  Gminy  mgr  Zyta  Rytelewska  powitała  radnych  i  gości

przybyłych  na  sesję.  Następnie  dokonała  otwarcia  sesji  Rady  Gminy  stwierdzając
prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.10°° w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy.



b/
Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad. 
Przewodnicząca Rady wniosła o zdjęcie z porządku obrad punktu 6 „d” i 6 „e”. Zarządziła
głosowanie  nad  przyjęciem  wniosku.  W  wyniku  głosowania  wniosek  został  przyjęty
jednogłośnie (12 za).
Następnie  Przewodnicząca  zarządziła  głosowanie  nad  porządkiem  obrad  po  przyjęciu
wniosku. W wyniku głosowania przedstawiony porządek obrad został przyjęty jednogłośnie
(12 za).

c/ 
Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku głosowania protokół

został przyjęty  (11 za, 1 wstrzymujący) 

Ad 2

Następnie  Przewodnicząca  poprosiła  Wójta  o  złożenie  sprawozdania  z  działalności
miedzy Sesjami.
Wójt  oddał  głos  Panu Stanisławowi Kozieł  – Dyrektorowi Zarządu Dróg Powiatowych w
Słupsku,  który  został  zaproszony  na  sesje  celem  przedstawienia  sytuacji  na  drogach
powiatowych znajdujących się na naszym terenie, a będących w złym stanie w związku z
licznymi interpelacjami radnych na poprzednich sesjach.
Stanisław Kozieł podziękował za zaproszenie na obrady sesji. Zwrócił się z prośba do radnych
o zadawanie pytań, a  po ich wysłuchaniu ustosunkuje się do zgłoszonych wniosków.
Radny Z. Botwinionek dlaczego droga Głobino – Podkomorzych na terenie gminy Dennica
Kaszubska,  ma  dużo  gorszy  stan  nawierzchni  niż  na  terenie  gminy  Słupsk.  Droga  do
Brzezińca, Wójt wysłał równiarkę chociaż droga jest powiatowa. Sama równiarka nie wiele
tam może zdziałać potrzebny jest remont, tak samo droga do Leśni od drogi 210.
Radna  U.  Frankowska  droga  z  Dębnicy  Kaszubskiej  do  Podwilczyna  najgorszy  odcinek
Łysomice – Podwilczyn jest w stanie krytycznym, dziura pogania dziurę.
Radna I. Tkaczyszyn droga  Głobino – Maleniec, Podkomorzyce - Gogolewo kiedy będzie
zrobiona wycinka krzewów, która miala  być wykonana do końca I kwartału i  naprawiona
nawierzchnia.
Radny  P.  Paczesny  droga  z  Dębnicy  Kaszubskiej  do  Skarszewa  Dolnego  w  okresie
wiosennym w ogóle jest nieprzejezdna. Droga Mielno – Łysomice także jej stan budzi wiele
zastrzeżeń.
Radny M. Adamowicz  cała  droga 210 wymaga remontu nawierzchni,  odcinek od CPN w
Dębnicy  Kaszubskiej  na  Skarszów  Górny niedawno  kładziona  nowa  nawierzchnia,  a  już
zaczynają robić się dziury, które należy już łatać.
Radna U. Rączka droga Motarzyno „Ferma” – Ochocza na której 3 lata temu był robiony
remont ten sam problem, występują już dziury, które należy natychmiast łatać. Chciała się
także dowiedzieć, czy przecinka drzew przy drogach powiatowych także należy do Zarządu
Dróg, gdyż wiele drzew wymaga przecinki. Na drodze Motarzyno- Kotowo załatano tylko
największe dziury.   Poinformowała, że znalazła znak drogowy „Droga z pierwszeństwem
przejazdu” i chciałaby go oddać.
Radny D. Ostrowski droga Budowo – Jawory taka sama sytuacja jak na wszystkich drogach,
dziura na dziurze.
Przewodnicząca Zyta Rytelewska przypomniała Dyrektorowi o niedokończonym problemie w
miejscowości Gałęzów.
Radny Z. Wandachowicz zgłosił problem bezmyślnego wkopywania znaków drogowych oraz
słupków odblaskowych, które są za blisko jezdni, oraz bezmyślne łatanie dziur. 



Zwrócił  także  uwagę,  że  po  wycince  drzew  najczęściej  duże  kloce  są  wywiezione  i
uprzątnięte, a pniaki pozostają. 
Radna E. Kuklińska chciała uzyskać informację, czy Zarząd Dróg posiada jakiś harmonogram
remontu dróg.
S. Kozieł – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych podziękował Radnym za zaproszenie na
Sesję. Poinformował, że rola drogowców w obecnym czasie jest bardzo trudna. Usłyszał tu
wiele krytycznych uwag. Wszyscy jesteśmy kierowcami i chcielibyśmy jeździć po dobrych
drogach.  Przypomniał,  że  została  przeprowadzona  reorganizacja  drogownictwa.
Drogownictwo  zostało  podzielone  i  nie  wiadomo  kto  za  co  odpowiada.  Podstawową
przyczyną  takiego  stanu  rzeczy  jest  brak  środków  finansowych.  Od  01.01.2004r.  drogi
podlegają  Marszałkowi  Województwa,  Staroście  i  Wójtom.  Subwencje  na  drogi  zostały
zabrane.  Zarząd  Powiatu  winien  wypracować  te  subwencje.  Starostwo  Słupskie  ma  duże
problemy, gdyż podjęto decyzję o zaciągnięciu kredytu w poprzedniej kadencji na poprawę
nawierzchni dróg w wysokości 15 mln zł.  Zarząd Dróg w Słupsku utrzymuje 750 km dróg,
500  przepustów,  50  obiektów mostowych.  W ramach  tego  kredytu  odnowiono  porządnie
nawierzchnie  na  100  km.,  na  terenie  naszej  gminy  odnowiono  nawierzchnię  na  drodze
Borzęcino-Starnice i most w Krzyni. Większość nawierzchni dróg jest nie odnawiana od 20
do  40  lat.  Większość  zniszczeń  to  zniszczenia  naturalne,  ze  starości.  Jeżeli  nie  ulegnie
zmianie sytuacja finansowa to drogi będą jeszcze gorsze. Substancja drogowa na tym terenie
jest  nie  normatywna,  drogi  wąskie  (pozostałość  poniemiecka),  walące  przepusty,  zła
nawierzchnia  zużyta czasem.  To  nie  nasza  nieudolność,  ale  warunki  w  jakich  żyjemy są
głównym powodem takiego stanu rzeczy.  W najbliższym okresie nie można się spodziewać
radykalnej poprawy na drogach, chyba, że uzyskamy jakieś środki z Unii Europejskiej, ale
droga  do  tych  środków  jest  ciernista.  Nie  mam  wpływu  na  wysokość  środków  jaką
otrzymujemy  z  Powiatu.  Mimo  wszystkich  kłopotów  w  sposób  doraźny  likwidujemy
uciążliwości. Do chwili obecnej na tym terenie dobrze nam się współpracowało z Wójtami i
Przewodniczącymi Rad. Niejednokrotnie łamiemy przepisy, ale staramy się coś zrobić. Jest
mi przykro, że na Sesjach drogownictwo jest tematem Nr 1. Zarząd Dróg na realizację zadań
bieżących  na  ten  rok  otrzymała  347  tys.  zł.  Wystarczy  to  na  cząstkowe  remonty  miejsc
zagrażających bezpieczeństwu ruchu i znaki informacyjne. Wszystkie drogi będą stopniowe
remontowane.  Harmonogram jest  na  bieżąco  uaktualniany.  W chwili  obecnej  z  uwagi  na
sprzyjające warunki wykonuje się już remonty dróg, w chwili obecnej remonty odbywają się
na  drogach ważniejszych niż  nasze.  Zarząd Dróg zatrudnia  6  ludzi,  w tym 2 kierowców.
Wycinką  krzaków  zajmiemy  się  jak  będą  niesprzyjające  warunki  pogodowe.  Nowa
administracja  drogowa  została  pozbawiona  sprzętu,  który  został  zabrany  do  zarządu
krajowego. Jeżeli Słupsk produkuje masę asfaltową  to dzisiaj nasza brygada powinna być na
drodze Głobino-Warblewo-Gogolewo.  Będziemy przeprowadzać remonty bieżące, gruntówki
będą doraźnie równane. Drogi mamy ogromnie zadrzewione. Drzewa winny być wycięte. Co
roku wycinamy ok.500 drzew, na więcej nie zgadza się Ochrona Środowiska Jeżeli chodzi o
usunięcie  pozostałych  pniaków  to  zaapelował  do  władz,  by  zobowiązać  ZGK  do  ich
usunięcia, gdyż zabrali drzewo, a pozostałości pozostały. Jeżeli nie zostanie to uprzątnięte, to
możemy złożyć skargę na Policję. Remonty będą robione gorszej jakości i w sposób doraźny z
uwagi na oszczędności. Poprosił o wyrozumiałość  w tym zakresie. Zwrócił się z prośba o
skierowanie do prac przy drogach pracowników z prac publicznych. 
Radny M. Adamowicz poinformował, że ta odpowiedź nas nie satysfakcjonuje. Rozumiemy
Waszą sytuację, ale nas też należy zrozumieć i nie należy dopuścić do dalszej degradacji dróg.
Nie wiedzieliśmy, że subwencja drogowa została zabrana. . Z tego co Pan powiedział wynika,
że jest Polska A i Polska B. W jednej części coś się robi a w drugiej nic. Posłom i Senatorom
zależy tylko na naszych głosach,  a później  pozostawiają  nas  na łasce losu.  Zwrócił  także
uwagę na oznakowania dróg oraz sposób przeprowadzania remontów na drogach. Jak to jest,
że brygada składa się z 10 osób a pracują tylko 4?. 



Jeżeli  chodzi  o  przestrzeganie  prędkości,  to  faktycznie  czasami  nieświadomie  nie
przestrzegamy tych znaków, gdyż nie zdajemy sobie sprawy, że jest to związane z technologią
wykonania  nawierzchni  drogi.  Jestem  rozgoryczony brakiem  środków  na  zadania  z  tego
zakresu.
Dyrektor Kozieł  zauważył, że Rząd widzi tylko  autostrady i drogi krajowe. Radni winni
dokonywać wyboru, czy środki przekazać na drogi czy na inne inwestycje. Rząd nie interesuje
się Waszymi  i Naszymi drogami. Jeżeli chodzi o oznakowanie, to odbywa się to zgodnie z
obowiązującymi przepisami  obowiązującymi w Unii.  Jeżeli  chodzi  o  wykonawstwo to  na
wszystkie roboty ogłaszane są przetargi. My płacimy za jednostki a wykorzystanie zasobów
ludzkich nas nie interesuje.  
Radny M. Adamowicz jak z tego wynika na naszym terenie jest za mało firm zajmujących się
remontami dróg i stać ich na takie windowanie cen.
Dyrektor Kozieł poinformował, że w Słupsku są 2 firmy i nie mają oni wyboru. Mamy także
rozeznanie  w  tej  sprawie  jak  wygląda  sytuacja  w  województwach  ościennych.  Mogę
stwierdzić, że na pewno jest zła organizacja. 
Radny K. Olech zwrócił  uwagę, że był świadkiem jak brygada 4 osobowa przyjechała, na
drogę Warblewo-Podkomorzyce i robiła pomiary dziur.  Czy to jest  normalne?  Zwrócił  się
także  z  pytaniem,  czy  kierowcy  zwracają  się  z  roszczeniami  za  uszkodzenia  pojazdów
wynikajace ze stanu dróg?
Dyrektor Kozieł wyjaśnił, że taka sytuacja mogła mieć miejsce, jedzie ekipa i załatwia kilka
spraw  jednorazowo.  Jeżeli  chodzi  o  roszczenia  kierowców  to  zdarzają  się.  Drogi  są
ubezpieczone  i  jeżeli  kierowca  udowodni  a  nasi  pracownicy to  potwierdzą  że  przyczyną
awarii był stan nawierzchni dróg to  firma ubezpieczeniowa wypłaca odszkodowanie. Muszę
przyznać, że takich roszczeń w ciągu roku jest niewiele. 
Radny Z. Botwinionek poinformował, że na drodze Warblewo-Podkomorzyce są takie dziury,
że odszkodowania można domagać się od ręki. 
Dyrektor Kozieł poinformował, że na temat dróg można rozmawiać godzinami. W ciągu roku
przerobiliśmy 15 mln. zł, jesteśmy w stanie przerobić każdą kwotę ale nie mamy wpływu na
wysokość jaką otrzymujemy do dyspozycji. 
Kraus w chwili obecnej nie możemy winić Niemców, że mamy takie drogi, a nie inne. Jak
Pan wspomniał wzięto 15 mln zł. pożyczki, na naszym terenie zrobiono odcinek 5 km + most
w Krzyni. Jeżeli chodzi o subwencję to 30-40% przekazano na administrację. Czy staracie się
o środki z SAPARD, jeżeli tak to na jakie drogi na naszym terenie.
Dyrektor  Kozieł  poinformował,  że  nie  ma  wpływu  na  przyznane  dotacje  z  Zarządu
Powiatowego. Środki pomostowe z SAPARDU w 2003 były przeznaczone na budowę drogi
Swałowo – Gać. Mogliśmy starać się o dofinansowanie na 1 zadanie. Gmina Słupsk wyłożyła
50%, więc to zadanie realizowaliśmy. W roku bieżącym brak jest ograniczeń ilościowych ale
są  ograniczenia  środkami  własnymi.  .  W  roku  bieżącym gm.  Daminca  przekazała  50%
środków na realizacje drogi na ich terenie. Nas nie stać na własny wkład, jeżeli gmina wyłoży
to będziemy realizować każde zadanie. Sprawy finansowe leżą w gestii zarządu powiatowego.
W harmonogramie prac na lata 2007-2013, które miały by być dofinansowane z funduszy
strukturalnych  z  Waszego  terenu  mamy  ujęte  drogi  Łysomice-Mielno,  Warblewo-
Podkomorzyce, Dębnica Kaszubska-Podwilczyn.
Skarbnik przecież ma nie być funduszy strukturalnych?
Dyrektor Kozieł poinformował, że to nieprawda.
Radna U. Frankowska zwróciła się ponownie z zapytaniem o drogę Dębnica Kaszubska –
Podwilczyn w trybie pilnym, gdyż jest tam naprawdę tragicznie.
 Dyrektor Kozieł złożył obietnicę, że w przeciągu 2-4 tygodni w zależności od pogody postara
się  załatać  te  najpilniejsze  dziury  na  tej  drodze.  Podziękował  Radnym  ponwnie  za
zaproszenie.



Sprawozdanie Wójta 
 Ze  swoją  działalnością  zapoznaję  Państwa  na  wszystkich  posiedzeniach  Komisji.
Obecnie pracuje  w ramach robót  publicznych ok.  50  osób.  W miesiącu  maju  zatrudnimy
zgodnie z naszymi możliwościami  finansowymi. Wykonano prace porządkowe w Dębnicy
Kaszubskiej,  usuwano  awarie  wodociągowe.  Z  uwagi  na  brak  środków  finansowych
przesunięto na 2005r. budowę chodnika w Dębnicy Kaszubskiej przy drodze 210 oraz zatoki
autobusowej w Budowie. Podpisano umowę z Firmą Krężel na budowę sieci wodociągowej
na ulicy Polnej w Dębnicy Kaszubskiej, ogłoszono przetarg na  budowę szatni na stadionie w
Dębnicy Kaszubskiej.  Szkoła Podstawowa w Dębnicy Kaszubskiej otrzymała 10 zestawów
komputerowych wraz z oprogramowaniem od Kuratorium Oświaty w Gdańsku oraz 50 tys. na
remont , opracowano kosztorysy na przeprowadzenie remontu w Szkołach Podstawowych w
Dębnicy Kaszubskiej i Motarzynie. Uzyskano pozwolenie wodno-prawne na  budowę mostu
w  Skarszewie  Dolnym,  opracowano  kosztorys  na  remont  mostu  przy  ulicy  Polnej.
Przystąpiono do opracowania projektu na rozbudowę sieci wodno-kanalizacyjnej przy ulicy
Fabrycznej oraz zlecono wykonanie mapki sytuacyjno wysokościowej dla potrzeb rozbudowy
sieci wodociągowej Łabiszewo-Kolonia. Zorganizowano szkolenie dotyczące emisji obligacji,
Wieloletniego  Programu  Inwestycyjnego  i  Prawa  Zamówień  Publicznych.  Otrzymaliśmy
4.900 tys. zł na organizację Festynu 1 Majowego z Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego.
Przygotowano  do  sprzedaży  14  działek  na  Osiedlu  Północ.  Ponownie  przeprowadzono
rozmowy z zainteresowanym kupnem obiektu po byłej szkole w Dobieszewie. Kontynuujemy
rozmowy   z  inwestorami   oferującymi  wykorzystanie  do  ogrzewania  naszych  obiektów
tańszych  nośników  energii.  Przygotowujemy się  do  przeprowadzenie  akcji  wypełniania  i
składania przez rolników wniosków o dopłaty obszarowe. Mamy szanse zatrudnić 2 osoby do
realizacji tego zadania w ramach prac publicznych, Pan Dańczak w tej sprawie udzieli pełnej
informacji  na  następnej  Sesji.  Przeprowadzono  wspólnie  z  Kierownikiem  Agencji
Nieruchomości Rolnej w Słupsku 
 lustracji wsi Motarzyno pod względem stanu kanalizacji.   17 kwietnia powołałem komisje
pogwarancyjną, która dokonała przeglądu budynku gimnazjalnego. Stwierdzono 20 uchybień,
które będą usuwane.
Radny M. Adamowicz spytał się w jakiej cenie sprzedawane są działki budowlane?
Wójt poinformował, że sprzedajemy po 15 zł. za m². Generalnie nabywca płaci gotówkę przed
podpisaniem aktu  notarialnego,  w uzasadnionych przypadkach  60% o  pozostałą  część  po
upływie pół roku. Po 1 maja powinna być zwiększona sprzedaż działek. Tereny pod budowę
nie są sprzedawane taniej.
Radna J.  Karaś  zwróciła się z pytaniem na jakim  etapie jest  sprzedaż budynku po byłej
Szkole Podstawowej w Dobieszeie.
Wójt poinformował, że wycena była zrobiona w 2003r., odbyły się 2 przetargi, obecnie damy
ponowne ogłoszenie. W chwili obecnej jest 1 oferta, z której nie chcemy skorzystać gdyż jest
zbyt  niska.   Ponownie  zlecimy  wycenę  tego  budynku.  Nie  chcemy  przeciągać  sprawy
sprzedaży obiektu z uwagi na jego dekapitalizację. Sądzę, że do końca czerwca sprawa tego
obiektu powinna być sfinalizowana.
Radny Z. Botwinionek prosił  o informację dotyczącą kwoty za jaką chce nabyć obiekt po
szkole oferent.
Wójt poinformował, że oferent zaproponował 60 tys. zł.
Radna U. Frankowska  prosiła o przedstawienie informacji dotyczącej konsultacji  Wójta z
Wójtem Gminy Kołczygłowy na temat modernizacji oświetlenia ulicznego.
Wójt poinformował, że w tej sprawie informację przedstawi na następnej Sesji.
Radny P. Paczesny chciał się dowiedzieć, czy ustalenie ceny na budynki, które nie zostały
sprzedane w przetargach jest w kompetencji Wójta?
Radca Prawny poinformował, że tak.



Radny  Zdzisław  Botwinionek  jest  zaniepokojony faktem  zgłaszanym przez  mieszkańców
Dobieszewa dotyczącym wywożenia z obiektu szkoły grzejników, rur i innych części. Czy
Wójtowi coś wiadomo w tej sprawie?
Wójt nie potrafił udzielić odpowiedzi. Poinformował, że tą sprawą zajmie się po Sesji.
Następnie Wójt poprosił Panią Sekretarz o złożenie sprawozdania z wykonania uchwał za II
półrocze 2003r. 
Sekretarz  poinformowała,  że  wszystkie  uchwały  zostały  wykonane.  Nie  wykonano  tylko
uchwały dotyczącą realizacji  Obowiązku  szkolnego.  Uchwała  nadal  obowiązuje.  Nie  było
potrzeby podpisania porozumienia z miastem Słupsk, gdyż bilans dla nas był korzystny.
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania z wykonania uchwał.

Ad 3.

Radny K. Olech zwrócił uwagę na stan szatni na stadionie w Dębnicy Kaszubskiej. Obiekt
swoim wyglądem odstrasz. Brak jest  szyb. Na stadionie będą się odbywały w najbliższym
okresie festyny. Uważa, że budynek winien być rozebrany, a sportowcy do czasu postawienia
nowego mogli by korzystać z zaplecza sali gimnastycznej przy gimnazjum.
Wójt  poinformował,  że  zgadza  się  z  Radnym.  Obiekt  nie  dodaje  uroku.  Na  Festyn  1-o
Majowy na pewno nie będzie rozebrany, ale do 22 maja powinien być usunięty. Nowa szatnia
będzie budowana obok tej istniejącej.
Radny D. Ostrowski zwrócił  się z  prośba o wybudowanie WC na boisku w Budowie lub
remont istniejącego WC oraz założenie krat w szatni. Zwrócił uwagę także na fakt zapadania
się studzienki kanalizacyjnej w Budowie naprzeciwko Szkoły.
Radny Z. Botwinionek uważa, że sportowcy z Budowa wzorem sportowców z Podola Małego
takie drobne sprawy powinni sami załatwiać, gdyż przy budowie szatni w Podolu Gmina w
ogóle nie brała udziału. Wszystko zostało wykonane we własnym zakresie.
 Radny K. Olech poinformował,  że do dnia dzisiejszego nie otrzymano rur obiecanych od
Posła Kalinowskiego, nosi się z zamiarem przedzwonienia do biura poselskiego w Słupsku o
wyjaśnienie tej sprawy.
Wójt poinformował, że sprawa rur jest już wyjaśniona i niepotrzebna jest interwencja w tej
sprawie. Odnośnie Budowa to prosił o rozmowę po Sesji, gdyż może przekazać drzwi.
Radna  U.  Rączka  ponownie  poprosiła  o  wydanie  nakazu  administracyjnego  na
uporządkowanie posesji Pana Grada w Motarzynie. Panuje tam okropny bałagan, wywożone
są wszelkiego rodzaju śmieci. Prosiła także o informacje dotyczącą utworzenia parkingu przy
boisku w Motarzynie.  
Wójt poinformował, że do tematu Pana Grada wróci po przerwie. Odnośnie parkingu to po
świętach majowych wróci do tematu. Przy pracach zostanie wykorzystana równiarka, która
wykonywała  u  nas  remonty  dróg,  z  których  jesteśmy  zadowoleni.  Jest  także  wstępne
porozumienie na 200 ton skruszonego gruzu.
Radna I. Tkaczyszyn chciała się dowiedzieć dlaczego działka 2/8A jest dzierżawiona tylko na
2 kwartały oraz jak przebiegają sprawy związane z przejęciem żwirowni. Minęło już 2 lata od
podjęcia czynności w celu jej przejęcia, a nie widać efektów. Była w Agencji i powiedziano,
że  Gmina  nie  jest  zainteresowane  jej  przejęciem  i  Agencja  nie  może  się  w  tej  sprawie
dogadać.
Wójt poinformował, że Gmina jest zainteresowana ta działką, gdyż obecnie nie mamy skąd
pozyskiwać żwiru. Kierownik Oddziału Agencji w Słupsku ma wolę przekazać ale Agencja
Nieruchomości  w  Gdańsku  nie  jest  skłonna  do  przekazania.  Do  tego  tematu  i  tematu
dzierżawy wrócimy na następnej Sesji. Informacje na te tematy przygotuje Pan Dańczak.
Radna I. Tkaczyszyn twierdzi, że dzierżawienie działki tylko na II kwartały jest związane z
opłata podatku. Ona płaci za dzierżawę za cały rok tak jak inni, a dlaczego tu jest wyjątek. Ta
sprawa dotyczy wszystkich podatników. 



Ad 4.

Pan  T.  Kraus  poprosił  Przewodniczącą  o  udzielenie  głosu.  Zwrócił  się  do  Wójta  z
następującymi pytaniami:
- kiedy został złożony wniosek do SAPARDU na budowę ulicy Hanki Sawickiej?
- jak na dzień dzisiejszy wygląda sprawa z byłym Dyrektorem ZGK Panem Klemiatą?
Wójt w odpowiedzi na pierwsze pytanie przedstawił szczegółowy harmonogram wszystkich
czynności związanych z budową ulicy Podgórnej i  H. Sawickiej.  (od momentu podpisania
umowy  na  wykonanie  projektów  technicznych  do  złożenia  wniosku  na  budowę  ulicy
Podgórnej i  przebiegu całego procesu budowy drogi). Wnioski do SAPARDU można było
składać do  16 września  a ulica H. Sawickiej została przekwalifikowana na drogę gminną.
Pan  T.  Kraus  zapytał  się,  dlaczego  Pan  Skarbnik  nie  powiedział,  że  nie  został  złożony
wniosek na ulicę H. Sawickiej?
Wójt  mam  prośbę,  proszę  nie  robić  cyrku.  Ta  sprawa  dotyczy  Pana  okresu.  Nie  chce
przedłużać  dyskusji  na  ten  temat.  Sprawę  Pana  Klemiato  wyjaśni  Pani  Radca  Prawny.
Otrzymałem wyrok i będę go egzekwować.
Radny P. Paczesny powiedział kolego Tadeuszu, czy w tym co Pan mówi  nie ma hipokryzji.
Ile  Pan  wypłacił  odszkodowania  Panu  Damaszke  za  niesłuszne  zwolnienie.  Jeśli  sam nie
jestem w porządku to innym nie zarzucam uchybień, stwierdził.
Radca Prawny poinformowała, że wyrok opatrzony jest klauzulą wykonalności. Złożyliśmy
wniosek  o  uzasadnienie  wyroku  w  II  instancji.  W  zależności  od  interpretacji  możemy
wystąpić o kasację. Pan Klemiato nie został zwolniony, zostały mu zmienione warunki pracy.
Obecnie Wójt jest zobowiązany wykonać wyrok. Wójt uzgodnił warunki z Panem Klemiato.
Radny P. Paczesny chciałbym znać szczegóły, ale mogę tylko powiedzieć „ a nie mówiłem”.
Pan Klemiato ma  autorytet w środowisku, jest Przewodniczącym Rady Gminy w Słupsku
winniśmy to uszanować.
Wójt poinformował, że otrzymał wyrok, musi  go wykonać. Spotkałem się z Panem Klemiato
ustaliliśmy warunki i termin powrotu do pracy.
Radny P. Paczesny poinformował, że sytuacja była jasna i klarowna od początku. Rada Gminy
nie powinna tego tak zostawić, są to koszty błędnej decyzji. Budżet wypłaci odszkodowanie.
Te  pieniądze  nie  powinny pójść  z  budżetu.  Chciałby się  dowiedzieć,  czy na  dzisiejszym
posiedzeniu będą w tej sprawie podejmowane decyzje, czy poczekamy na uzasadnienie?
Radna J.  Karaś  uważa,  że  ten  temat  powinien  być omówiony na  wspólnym posiedzeniu
wszystkich komisji, jest to złożona sprawa, należy ją bardzo szczegółowo rozpatrzyć.
Wójt uważa, że temat jest wielokierunkowy. Wyrok trzeba uszanować, a droga postępowania
musi być zgodna z literą prawa.
Radna J. Karaś ja zrozumiałam z wypowiedzi Pana Paczesnego, że zapłacimy z budżetu lub
Wójt ze swojej kieszeni.
Radny P. Paczesny prosił o odłożenie tej sprawy do następnego posiedzenia, dzisiej nie ma co
polemizować na ten temat.
Radny K. Olech mamy wyrok, który Pan jako Wójt musi uszanować i wykonać, ale czy my
mamy w ZGK teraz dwóch dyrektorów?
Wójt poinformował, że Pan Klemiato do pracy przychodzi 04.05.2004r., wykonuje badania
lekarskie i przejmuje obowiązki Dyrektora ZGK. Pan Wójciak będzie zatrudniony jako osoba
– koordynator prac zleconych przez Urząd do wykonania przez ZGK.
Radny  P.  Paczesny  prosi   znając  charakter  Wójta   by  traktować  Pana  Klemiato  jako
normalnego pracownika.  Sądy są  po  to  by rozwiązywać problemy.  To  kwestia  czasu  ale
proszę o tym zapomnieć. 
Wójt  pełniąc Urząd nie można wykonywać w podtekstach, nienawiści  i  niesnasek.  Każdy
powinien wykonywać zadania zgodnie z zakresem obowiązków.



Radny  M.  Adamowicz  zwrócił  się  z  zapytaniem  dotyczącym  zatrudnienia  osób  do
wypełniania wniosków o dopłaty dla rolników.
Wójkt odpowiedział, że będą to osoby skierowane przez Urząd Pracy, który w 100% będzie
refundował ich wynagrodzenie.
Radny  P.  Paczesny  poinformował  o  błędnym  ustawieniu  znaku  informującym  o  ulicy
Piaskowej.  Nazwę  ulicy Piaskowej  nadaliśmy na  ulicę  od  Polnej  w  kierunku  radiostacji.
Ustawiony znak wskazuje na drogę do Dudzicz. Prosi o zmianę oznakowania.
Zwrócił  się także o wyjaśnienie wycinki drzew prowadzonej  przez Pana Jankiewicza. Kto
wydał decyzje i na ile drzew, bo tam prowadzony jest prawdziwy wyrąb.
Wójt  poinformował,  że  Pan  Jankiewicz  kupił  te  grunty  jako  orne,  nie  został  on  jednak
przekwalifikowany.  Podpisałem  decyzję  na  wycinkę  drzew  zgodnie  z  informacją  jaka
dostałem  od  pracownika.   Mnie  również  dochodzą  taki  informacje.  Pan  Dańczak  mnie
zapewniał, że wszystko jest zgodne z prawem.
Radny P. Paczesny poprosił o przygotowanie dokumentów w sprawie wycinki, gdyż Komisja
rewizyjna chciała by zbadać tą sprawę.
Wójt  poprosił  o  poinformowanie  o  terminie  rozpatrywania  tej  sprawy,  gdyż  chciały
uczestniczyć  w  posiedzeniu  Komisji  na  ten  temat.  Poinformował  także,  że  w  dniu
06.05.2004r.  będzie  z  Panią  Przewodniczącą  gościł  w  gminie  Brzozie  woj.  kujawsko-
pomorskie i prosi  komisję o nie ustalanie terminu posiedzenia na ten dzień.
Radny M. Adamowicz przypomniał, że Wójt miał przedstawić jak planuje się spłacić dług
wobec Firmy „MITEX”
Wójt poinformował, że Skarbnik na posiedzeniu wspólnych komisji przedstawił szczegółowo
wszystkie poczynione kroki w zakresie spłaty tego długu.
Dzisiaj  mamy  jeszcze  spotkanie  z  przedstawicielem  firmy  Inwest  Consulting,   jutro  w
Deutsche Bank. Na koniec maja podam Państwu terminy dotyczące terminowości. Ponadto
Skarbnik będzie  informował Was na bieżąco o wszystkich czynnościach na posiedzeniach
komisji i sesjach.
Sekretarz  przeprosiła  Radnych  za  błędne  druki  oświadczeń  majątkowych,  które  zostały
przekazane radnym. 
Przewodnicząca  Rady  Z.  Rytelewka  poinformowała,  że  w  związku  z  zaistniałą  sytuację
przesuwa się termin składania oświadczeń do 07 maja 2004r.
Sekretarz w kwestii programów SAPARDU poinformowała, że zgodnie z zobowiązaniami z
Narodowym Funduszem Ochrony Środowiska byliśmy  zobowiązani złożyć te 5 wniosków a
nie inne. Wnioski musieliśmy rozbijać, osobno na kanalizację a osobno na wodę.
Radna J. Karaś rozumiem, że uzasadnienie Pana Kraus jest niesłuszne?
Sekretarz potwierdziła.
Radny M. Adamowicz poinformował, że z Agencji otrzymaliśmy na Skarszów i Grabin 500
tys., miało wystarczyć na roboty wodno-kanalizacyjne, ale zabrakło i musieliśmy dołożyć.
Radna J. Karaś dlaczego nas nikt wczesniej nie informował?
Radny P. Paczesny droga H. Sawickiej nie była drogą gminną . Dlaczego nie zwołano Sesji i
nie przekwalifikowano na drogę gminną. Wymanipulowano radę. Widocznie zależało komuś
na wykonaniu ulicy podgórnej a nie H. Sawickiej. Apeluję ponownie o powołanie komisji w
celu opracowania Wieloletniego Programu Inwestycyjnego.
Wójt ponownie wracamy do tematu H.Sawickiej. Uważa, że ten temat należy zakończyć.
Poinformował, że otrzymaliśmy zaproszenie na „Dni Łambinowic” na 10 czerwca . Pojedzie
około 20 osób. Zaprosił Radnych na Obchody świąt Majowych tj. na festyn w dniu  01.05. na
Stadionie  w Dębnicy Kaszubskiej oraz 02 maja 2004r. w Gałęzowie z okazji „Dnia Strażaka”
oraz na Mszę w dniu 03.05 w Kościele w Dębnicy Kaszubskiej za Ojczyznę. Poinformował,
że  w  dniu  22  maja  2004r.  organizujemy  Święto  Młodości  na  stadionie  w  Dębnicy
Kaszubskiej.



Sekretarz poinformowała, że gdy była podejmowana uchwała w sprawie kwalifikacji dróg nie
były znane warunki odnośnie SAPARDU. Nie można powiedzieć, że manipulujemy radnymi.
Radna I. Tkaczyszyn zaprosiła radnych na Turniej Sołectw, który będzie organizowany przez
Radę Sołecką, Szkołę i Wójta  w dniu 12 czerwca 2004r. 
Wójt prosił o powołanie Komisji ds. najładniejszej posesji.
 Radna U. Frankowska czy dobrze rozumie, że mamy zgłaszać posesje do konkursu? Z tego
co zauważyłam to nie prawda, że nasze zgłoszenia brane są pod uwagę. 

Ad 5

Przewodnicząca Rady Z. Rytelewska poprosiła Przewodniczących Komisji o złożenie
sprawozdań o działalności w okresie między sesjami.
a/ 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej P. Paczesny poinformował, że Komisja odbyła 3
posiedzenia,  w  tym  2  wspólne.  Poinformował,  że  Komisja  zakończyła  kontrolę  Urzędu
Gminy. Protokół z kontroli został przekazany Wójtowi Gminy i Przewodniczącej Rady. Radni
z wynikami  kontroli zostaną zapoznani na następnym posiedzeniu Rady.
 
b/

Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty,  Sportu  i  Turystyki  J.  Karaś
poinformowała, że komisja odbyła 4 posiedzenia w tym 2 wspólne. Omawiane były sprawy
podziału  środków finansowych dla  klubów sportowych.  Komisja  zapoznała  się  z  pismem
Dyrektora GOK. Po zapoznaniu się z jego treścią komisja stwierdza, że sytuacja finansowa
GOK jest zła. Komisja wnioskuje o zwiększenie środków na kulturę. Obecnie otrzymali 50
tys. jest to trochę za mało, będziemy nadal wnioskować o zwiększenie dofinansowania.

c/
Przewodnicząca  Komisji  Rolnictwa,  Budownictwa  i  Rozwoju  Gospodarczego  U.

Rączka  poinformowała,  że  komisja  odbyła  3  posiedzenia,  w  tym  2  wspólne.  Komisja
zajmowała się opiniowaniem statutu sołectw.
  
Wójt  poinformował,  że  obecnie  przekazane  jest  50  tys.  dla  GOK,  będziemy  dalej
kontynuować  rozmowy, mam nadzieję, że otrzymamy jeszcze jedną taką transzę i będziemy
mogli jeszcze dofinansować działalność GOK. 

Ad 6

a/
Wiceprzewodniczący  K.  Olech  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  statutów

jednostek pomocniczych gminy Debnica Kaszubska  /sołectw/.
Sekretarz  poprosiła  o  odczytanie  paragrafu 20  i  23  i  poinformowała  Radnych,  że  w tych
punktach  doprecyzowano   zagadnienie,  są  to  jedyne poprawki  które  naniesiono  od  czasu
zapoznania się radnych z projektem.
Przewodniczący  Komisji  Rady  poinformowali,  że  projekt  uchwały  został  pozytywnie
zaopiniowany na posiedzeniach komisji.
Przewodnicząca Rady Z. Rytelewska zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta / 13 za, 1 wstrzymujący/. 



b/
Wiceprzewodniczący  K.  Olech  zapoznał  radnych  z  projektem  uchwały w  sprawie

statutu  Ośrodka Pomocy Społecznej.
Przewodniczący Komisji poinformowali, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany
na posiedzeniach przez komisje.
Przewodnicząca Rady Z. Rytelewska zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
Przystąpiono do głosowania nad projektem.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta / 13 za, 1 wstrzymujący/.

c/
Wiceprzewodniczący  K.  Olech   przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany

uchwały w sprawie strategii integracji i pomocy społecznej.
Przewodniczący Komisji poinformowali, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany
na posiedzeniach przez komisje.
Przewodnicząca rady Z. Rytelewska zarządziła głosowanie nad projektem.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta /13 za, 1 wstrzymujący/.

d/
Zdjęta.

e/
Zdjęta

f/
Wiceprzewodniczący  K.  Olech  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany

uchwały budżetowej na 2004r.
Przewodniczący Komisji poinformowali, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany
na posiedzeniach przez komisje.
Przewodnicząca rady Z. Rytelewska zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie / 14 za/.
e/

Skarbnik poinformował,  że  Urząd  otrzymał  dotacje,  które  należało  wprowadzić  do
budżetu. Zmiany dotyczą załącznika Nr 1, załącznik Nr 2 bez zmian.

Wiceprzewodniczący K. Olech przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na
2004r.
Przewodniczący komisji poinformowali, że projekt uchwały został pozytywnie zoopiniowany
na posiedzeniach przez komisje.
Przewodnicząca Rady Z. Rytelewska zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie /14 za/. 

S.  Jank  Radny  Rady  Powiatu  poinformował,  ze  Marszałek  Województwa  Pomorskiego
przekazał  1.000.000 zł  na  obiekty oświatowe.   jest  sugestia  dla  Starosty by te  pieniądze
rozdzielić  na już  wybudowane obiekty. Chciałbym by nasza  gmina dostała  transzę z  tych
środków.  Podziękował  także  za  poparcie  jakie  otrzymał  z  terenu  gminy w  Wyborach  do
Europarlamentu.



Ad 7.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Zyta  Rytelewska  dokonała  zamknięcia  Sesji  Rady
Gminy Dębnica Kaszubska. Obrady zakończono o godz. 14.45.

 
Na tym protokół zakończono.                                                             Przewodnicząca Rady
Protokółowała: Teresa Kozdroń-Kołacka
                                                                                                           /-/ mgr Zyta Rytelewska


